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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem mondják meg, hogy közel negyvenezer 
gyerektől vették el a családi pótlékot, közel másfél milliárd forint összegben 2012 és 2017 
között?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Ahogyan a  "Mennyi  gyermektől  vették el  2010 óta a családi  pótlékot?" című,  K/3985. számon
benyújtott kérdésemre sem kaptam konkrét választ, úgy az ennek folytatásaként, megyénként feltett
hasonló című kérdéseimre (K/4214…K/4233) sem kaptam választ.

Sőt, meglehetősen bunkó választ kaptam. De ez csak Önöket minősíti.

A KSH oldalát ezen kérdéseimben szóba sem hoztam, mivel feltételeztem, számon tartja a tárca,
hogy mennyi gyermeket, mennyi családot löknek havonta, évente az árokba, bár ezekről a dolgokról
nem tart sajtótájékoztató sem Novák Katalin, sem Fülöp Attila.

A  Szociális  Statisztikai  Évkönyvekben  is  csak  kevés  információt  találni  a  családi  pótlék
felfüggesztésében, szüneteltetésében érintett gyermekek számával kapcsolatban. Eszerint több mint
39 ezer  gyermektől  vették el  az ellátást  2012-2017 között  az 50 tanórát  meghaladó igazolatlan
hiányzások  miatt.  Ha  figyelembe  vesszük,  hogy  a  szabályozás  szerint  háromhavonta  kell
felülvizsgálni a döntést, akkor a legkisebb összeggel számolva is esetenként 36 600 forintot vontak
el, ami összesen 1,43 milliárd forintot jelent, legalább.

Az  azonban  sehonnan  nem  derül  ki,  hogy  átlagosan  mennyi  ideig  érintette  őket  az  ellátás
megvonása,  és  így  azt  sem  tudjuk  pontosan,  hogy  összesen  mekkora  összegben  vontak  el  a
családoktól.  Ahogyan  az  sem  tudni,  mi  a  helyzet  az  óvodásokkal,  akikre  néhány  éve  szintén
vonatkozik  a  szankcionálás.  Továbbá azt  sem adják  közre  (kivéve  a  2012-es  évkönyvet),  hogy
mennyi  közöttük  az  iskolások  között  a  rendszeres  gyermekvédelmi  kedvezményben  részesülő



gyermek.  A területi  adatok  is  elnagyoltak  az  elérhető  információkban,  hiszen  csak  regionális
adatokat találni.  Ezek azonban sok mindenre nem mutatnak rá, például nem mutatja meg, hogy
milyen  arányú  a  kistelepülésen  élők  körében  ez  a  probléma,  ahol  az  iskolába  járás  egy másik
településre való eljutást feltételez.

A  korosztályra  vonatkozó  kevés  információból  az  látható,  hogy  mióta  életbe  lépett  a
tankötelezettség 18 évről 16 évre való csökkentése, egyre kevesebb gyermeket érint 16 év felett
mindez, mivel feltehetően többségük „alanyi jogon" esik ki a rendszerből, köszönhetően a Fidesz
oktatás- és társadalompolitikájának.

Mindezek kérdezem Miniszter Úrtól:

Miért próbálják meg letagadni, hogy közel negyvenezer gyerektől és családjuktól vették el a
családi pótlékot csak 2012 és 2017 között? 

Átlagosan  mennyi  időre  és  összesen  mekkora  nagyságban  károsították  meg  ezeket  a
családokat? 

Tisztelettel várom pontos válaszát!

Budapest, 2019. február 6.

Bangóné Borbély Ildikó
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